

### **Newsletter** **Notes from around the region**

#### **Pension Fund, MOA: From the president**

We are sending out this short newsletter to let you know that your regional association is still on the job despite the fact that we cannot meet in person, and to bring you up to date on the MOA and the pension fund.

As David Carr mentioned in the email on Sunday, he, Don Langis and I can be reached by email or phone if you think we can be of help.

The national office is still staffed by Dianne and Suzie, although they are of course working from home. They retrieve phone messages and emails and are doing their best to keep us up to date.

As you know by now, there will be no meetings or events in the region until the fall at best. The regional board will teleconference every month to deal with any issues that come up and to share information.

#### **Pension Fund**

The good news is that the pension fund is still healthy. On an ongoing basis it was 139 per cent overfunded as of last week. That means there is no threat to your pension cheques, thanks to the farsighted planning of our fund managers. Some years ago they adopted a strategy to minimize market risk, and they carried it out while growing the fund at a robust rate. We have much to be thankful for.

#### **MOA**

As to the MOA (Memorandum of Agreement), Dan Oldfield has reported that the CBC managers have taken the position that as of March 31 it is no longer in effect. We emphatically disagree. For us the MOA is most significant in that it governs the sharing of any pension fund surpluses, ensuring that pensioners (and employees) receive their rightful benefit. It also governs a health cost balancing fund that relates to current employees only. The CBC unions

have joined us in rejecting the CBC's position and we are taking legal advice to challenge it.

Ten years ago, after we threatened legal action to secure pension surplus rights, CBC management agreed to talk. The result was the MOA document, which specified how a surplus would be shared. The spirit and wording of the original MOA called for it to be revisited every ten years, with no changes unless all parties agreed. There was no suggestion that it had a ten year term and would expire, as CBC is now claiming. We believe our position is strong and that we will prevail in any legal undertaking.

Not that after recent events we expect a surplus in the near future. Stay tuned.

### **People Count**

On a personal note, we have lost a number of members in recent months. In the mainland Nova Scotia area, we mourn the deaths of Don Tremaine, our longtime vice president and a TV and radio icon who over more than 30 years was the face of Gazette, Don Messer's Jubilee, and Information Morning; Harold Porter, one of the wisest, funniest, and most skilled of our radio technical staff, who for many years manned the radio sound effects cart (in film they would call him a foley artist); and Peter Pelham, a well liked TV technical guy who pushed cameras around the studio floor for many years.

Please let us know of any news you have of people, places or things in the coming months so we can share that around the region.

It is a privilege to be connected to so many wonderful people around the Maritimes and to serve you. On behalf of Vice President Frank Cameron, Secretary Olga Milosevich and Treasurer David Carr, I wish you health and patience in the difficult time ahead.

Geoff Turnbull, president,  
CBCPNA (Maritimes)

### **Un message du président régional**

Nous vous faisons parvenir ce bref bulletin afin de vous faire savoir que votre association régionale est toujours à l'œuvre malgré le fait que nous ne pouvons pas nous rencontrer en personne, et aussi pour vous mettre au courant du Protocole d'entente et de la caisse de retraite.

Tel que mentionné dans le courriel de David Carr dimanche, vous pouvez joindre soit David, Donald Langis ou moi-même par courriel ou par téléphone si vous pensez que nous pouvons vous venir en aide.

Dianne et Suzie s'occupe toujours du bureau national quoiqu'elles travaillent évidemment toutes les deux à domicile. Elles récupèrent les messages téléphoniques et les courriels et font leur possible pour répondre à vos questions.

Comme vous le savez sans doute, il n'y aura plus de réunions ou d'événements dans la région du moins jusqu'à l'automne. Le conseil régional tiendra un appel conférence à tous les mois pour traiter de questions courantes et partager des informations.

#### **La caisse de retraite**

Les nouvelles sont bonnes puisque la caisse se porte bien. Sur une base continue, elle était de 139 pour cent surfinancée la semaine dernière. Cela signifie que nos chèques de pension ne sont pas menacés,

grâce à la planification prévoyante de nos gestionnaires de la caisse. Quelques années passées, ils ont adopté et mis en place une stratégie pour minimiser les risques du marché tout en faisant progresser les fonds de façon robuste. Nous leur en sommes reconnaissants.

### **Le protocole d'entente**

Quant au Protocole d'entente, Dan Oldfield fait savoir que la haute direction de Radio-Canada maintient que l'entente est caduc depuis le 31 mars. Nous sommes en complètement en désaccord. Selon nous, cette entente est très importante puisqu'elle gère entre autres le partage des surplus de la caisse, garantissant ainsi que les retraités (et les employés) reçoivent leur juste part. Elle régit également un fonds d'équilibrage des soins de santé pour les employés actuels seulement. Les syndicats de la SRC se sont joints à nous pour rejeter la position de la direction et nous avons consulté des conseillers juridiques pour contester cette décision. L'esprit et la formulation de l'entente originelle prévoient un retour sur le document à tous les 10 ans. Il n'était pas question d'une résiliation au bout de 10 ans. Nous estimons que nos arguments sont solides et que nous gagnerons une contestation légale. Soyez à l'écoute.

### **Quelques notes personnelles**

Sur une note personnelle, plusieurs membres nous ont quittés dernièrement. En Nouvelle-Écosse, nous déplorons les décès de Don Tremaine, notre vice-président pendant plusieurs années et une vedette de la télé et de la radio aux émissions « Gazette », « Don Messer's Jubilee » et « Information Morning »; et Harold Porter, le plus sage, drôle et compétent membre de l'équipe technique de la radio, qui a été responsable pendant des années, de la bibliothèque des effets sonores (en film, on le disait l'artiste du bruitage).

Nous vous invitons à nous communiquer pendant les prochains mois des nouvelles au sujet de gens, de places ou de choses afin que nous puissions les faire circuler dans la région.

C'est un privilège de faire affaire avec autant de gens merveilleux dans les Maritimes et d'être à leur service. De la part du vice-président Frank Cameron, de la secrétaire Olga Milosevich et du trésorier David Carr. je vous souhaite santé et patience pendant ces jours difficiles à venir.

Geoff Turnbull, président, SRCANR (Maritimes)

### **Moncton : Tempêtes et pandémie à l'ordre du jour**

À vrai dire, les paroles de La Bolduc – « Ça va v'nir, Ça va v'nir, Découragez-vous pas » - nous offrent quelques mots d'encouragement lorsque nous faisons le bilan de l'année écoulée, compte tenu de l'impact des tempêtes et de la pandémie sur nos activités.

Nos projets prévoient 5 rencontres mensuelles, un souper de Noël, une AGA (assemblée générale annuelle) et un repas au homard pour clôturer l'année.

De toutes nos activités, c'est sans doute le souper annuel de Noël qui a attiré la plus grande participation. Un nouveau chef d'expérience, Michel Cormier, et une salle plus conviviale ont sans doute contribué à ce succès.

Pour les autres activités, la météo et la pandémie étaient en désaccord avec nos plans. Des 5 déjeuners-causerie, seul la première au cours de laquelle nous avons accueilli Roland Daigle, un ancien collègue de travail devenu auteur de bandes-dessinées, pour le lancement de « *Alerte à Richibouctou* ». La météo a entraîné l'annulation de deux déjeuners et la pandémie, des deux autres.

L'AGA qui a normalement lieu fin mai, sera reportée à l'automne tandis que l'avenir du souper annuel au homard demeure incertain pour le moment. L'exécutif étudiera la possibilité de le tenir à l'automne.

Don Langis

[donald.langis@gmail.com](mailto:donald.langis@gmail.com)

## **Moncton : A Menu Mainly Controlled by Storms and A Pandemic**

Weather and the Covid-19 Pandemic played havoc with our activities throughout the year although there was a ray of hope at Christmas. We had scheduled 5 monthly luncheons as well as our Christmas supper, the AGM (Annual General Meeting), and the annual lobster supper to close the year's activities.

Of all our get togethers, the Christmas Supper attracted the largest number of participants. Un new experienced chef, Michel Cormier, and a more sociable hall were undoubtedly a contributing factor.

Out of the 5 luncheons, four were cancelled: 2 due to the weather and 2 because of the pandemic. Only our first luncheon of the year took place. One of our colleagues, Roland Daigle, was invited to join us to talk about his first comic book, "*Alerte à Richibouctou*".

Our AGA normally held at the end of May, has been pushed back to the Fall. The future of the lobster supper is presently uncertain. The executive will look at the possibility of having it in the Fall.

## **Charlottetown**

CBC Pensioners in PEI are experiencing all the same disruptions that other Canadians are facing at this time. A number of our members are working for other employers and have had to make a quick pivot to work from home or deal with other changing conditions. One of our members has been waiting for major surgery as a result of shifting priorities in regional hospital wait lists. Another told me of the concern for a daughter-in-law working as a nurse in the front line at the Queen Elizabeth Hospital in Charlottetown. Others like me were out of the country when the pandemic hit and have returned to spend 2 weeks in isolation at home. Still others who have been waiting for annual holidays to warmer climates are instead spending another cool and wet April at home.

And we all wait to see how covid-19 will make its mark on our province. If you feel our PEI branch could be supporting you or your family in any way through difficulties caused by the pandemic, please get in touch.

Kathy Large  
[largekathy22@gmail.com](mailto:largekathy22@gmail.com)  
902-394-4966

## **Sydney**

Bill Doyle reports the good news from Cape Breton is that they have had no one showing up with anything that looks like the dreaded coronavirus. Like the rest of us, they are hunkering down and doing their best to stay healthy.

**Wash Your Hands... and hands together for the health care and essential services folks!  
Be well everybody.**

## **Some useful contacts:**

### **Pension Administration Centre (PAC)**

(Run by Morneau-Shepell)

[https://www.pensionadmin-cbc-src.ca/ms/common/Logon.ASP?LOG\\_URL=/Default.asp](https://www.pensionadmin-cbc-src.ca/ms/common/Logon.ASP?LOG_URL=/Default.asp)

### **EAP (Employee and Retiree Assistance Plan)**

1-866-838-2025

### **And lots of useful material and contacts here:**

CBCPNA Website

[www.cbcpensioners.ca](http://www.cbcpensioners.ca)